
 

REFERAT  

 

Generalforsamling i FOA STORSTRØM  
Onsdag den 27. november 2024 fra klokken 19.00 til 21.40 

Hotel Falster, Stubbekøbingvej 150, 4800 Nykøbing Falster  

 
Med afsæt i § 6 FOA Storstrøms vedtægter, var der følgende punkter på 

dagsordenen: 

 

 

1. Velkomst ved næstformanden  

Fagforeningsnæstformand Lissi Lund bød velkommen på FOA Storstrøms 

generalforsamling. Herefter behandling af dagsordenens punkt 3.  

 

 

2. Godkendelse af forretningsordenen og dagsordenen  

Michael Hæstrup skitserede forløbet for aftenen, og behandling af 

punkterne.  

Endvidere konkretiserede han følgende: 

- Såfremt forslag i punkt 6a falder, så suspenderes Generalforsamlingen  

- Såfremt forslag i punkt 6b falder, så har det en konsekvens for det 

budget som der præsenteres under punkt 4. 

- Hvis der måtte være nogle der ønsker skriftlig afstemning for 

forslagene 6a og 6b, så iværksættes dette.  

- Valg til posterne under punkt 7 er ligeledes under forudsætning af at 6a 

godkendes.   

- Valg til posterne vil ske med skriftlig afstemning, der hvor der er 

kampvalg. Der behandles et valg ad gangen   

 

Beslutning: 

Forretningsorden, dagsorden og det skitserede forløb for afvikling af 

generalforsamlingen, blev enstemmigt godkendt. 

 

 

3. Valg af dirigent og stemmeudvalg 

Fagforeningsnæstformand Lissi Lund indledte punktet, idet hun på vegne 

af fagforeningsbestyrelsen, foreslog udpegning af Michael Hæstrup til 

dirigent.   

Michael Hæstrup har til daglig sin gang i FOA Forbundshuset, hvor han er 
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Chef FOA Politik, Strategi og Ledelse.  

 

Beslutning: 

Michael Hæstrup blev enstemmigt valgt til dirigent. Han takkede for 

udpegningen, og roste det fine fremmøde. 

Dirigenten konstaterede, at Generalforsamlingen i ht. § 6 stk. 3 er en 

lovlig generalforsamling. 

 

Valg af Stemmeudvalg: 

Dirigenten foreslog: 

Pia Danielsson som formand for stemmeudvalget.  

Bodil Susanne Sparre Olsen blev valgt til stemmeudvalg 

Peter Wahlers Gylling 

Stig Bithsz Petersen  

Beslutning:  

Enstemmigt godkendt  

 

Valg af referent 

Dirigenten foreslog: 

Pernille Poulsen, der til daglig er konsulent i FOA Storstrøm 

Beslutning:  

Enstemmigt godkendt.  

 

4. Beretning ved formanden 

Fagforeningsformand Morten Nielsen aflagde beretning på vegne af 

fagforeningsbestyrelsen i FOA Storstrøm  

Beslutning: 

Beretningen blev enstemmigt godkendt.  

Bilag: Beretningen udsendes som bilag til referatet fra 

Generalforsamlingen.  

 

5. Regnskab og budget ved økonomimedarbejder i Forbundet Allan Steen 

Svendsen og formanden  

 

Regnskab. De 2 bilag der blev gennemgået, var uddelt på mødet. 

Økonomimedarbejder Allan Steen Svendsen deltog online. Han 

gennemgik de forskellige poster på storskærm. 

For de finansielle poster, kostede det ret mange penge at komme ud af 

det dyre lån der var på Bataljonsvej men her sparer man rigtig mange 

penge i renter på fremover.  
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Budget 2025 – 2026 

Det forventede budget 2025-2026 blev gennemgået af 

Økonomimedarbejder Allan Steen Svendsen. Her budgetterer med et 

årligt underskud på små 3 mio. Budget er lagt ud for et forsigtigheds-

princip, idet man dog ikke forventer underskuddet vil blive så stort. 

Tak for gennemgangen til Allan. 

 

Under behandling af punktet 5 orienterede fagforeningsformand Morten 

Nielsen om drøftelserne omkring budget i fagforeningsbestyrelsen.   

I 2024, er der fx også budgetteret med underskud, som følge af flytning, 

A-kasse flytning og resultat af overenskomst 24, der også medfører 

lønstigninger.  Den nye fagforeningsbestyrelse træder sammen i starten 

af 2025, bl.a. omkring budgettet. Endvidere er der tale om flere 

fællesskabsløsninger i FOA. Derudover fratræder fagforenings-

næstformand Lissi Lund i 2026.  

 

Beslutning 

Regnskabet er godkendt, så det stemmer man om. Der indkom ikke 

bemærkninger til regnskabet.  

 

Dirigenten konkluderede at Budget 2025-2026 ind til videre er taget til 

efterretning, idet spørgsmål/kommentarer til kontingentstigningen, 

tages under punkt 6b.  

 

 

 

6. Indkomne forslag:  

a. Drøftelse og stillingtagen til forslag om fremtidens 

faglighedsarbejde i FOA Storstrøm. Forslaget stilles af alle 

bestyrelser i FOA Storstrøm og vil blive præsenteret af en 

sektorformand sammen med formanden for FOA Storstrøm 

(Bilag vedlagt) 

 

På vegne af sektorformændene orienterede sektorformand 

Pia Paaske om tankerne bag forslaget. Forslaget blev samtidig 

præsenteret på storskærm.   

 

Formål er bl.a. en fælles ambition der styrker medlemmernes 

fag, faglighed og uddannelse. 

Forslaget betyder ændringer og disse er fremgår af bilag til 

dagsordenen.  
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På alle 3 netop afholdte sektorårsmøder, var der meget stor 

opbakning til forslaget. Der blev her givet mandat til at 

fremlægge forslaget på denne Generalforsamling.   

 

Kommentarer fra de fremmødte på Generalforsamlingen 

under behandling af punktet, forud for beslutning: 

 

Annette Bendix: 

Hun fremhævede stormøder, og det faktum at tanken her er 

at alle faglige medlemmer kan møde op, og få en stemme på 

disse. Hun opfordrerede derfor til at man bakkede op om 

forslaget.  

 

Dirigenten præciserede, at: 

- Når der er tale om lovændringer, så kræver det 2/3 dels 

flertal blandt fremmødte for at det kan gå igennem.  

- Og såfremt der er det, får det en række konsekvenser for 

vedtægterne. Dette er også skitseret i det forslag til vedtægter 

(bilag til dagsordenen) herunder § 9 og 10, der omhandler 

sektorerne.  

 

Beslutning 

Forslag 6a kom til skriftlig afstemning: 

Enstemmigt vedtaget  

0 imod 

0 undlod at stemme  

 

 

b. Fastsættelse af kontingent  

Forslag fra fagforeningsbestyrelsen  

(Bilag uddelt på mødet)  

 

Kommentarer fra de fremmødte på Generalforsamlingen 

under behandling af punktet, forud for beslutning: 

 

Farid Faizi: 

En del af fagforeningsbestyrelsen. Er ikke enig i at der skal 

være en kontingentstigning. Han anbefaler derfor, at der 

stemmes nej. 

 

Helle Marqweis: 

Sidder med i bestyrelsen. Siger også et nej til kontingent-

stigning. Alle andre må regulere og det må man også i FOA. 
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Fagforeningsformand Morten Nielsen: 

Forslaget er med afsæt i fagforeningsbestyrelsens drøftelser 

igennem det sidste års tid. I bestyrelsen er der et flertal, der 

godt kunne forsvare en kontingentstigning, idet der ikke har 

været en i lang tid.  

I forbindelse med sammenlægningen blev kontingentet 

tilpasset, og her faldt kontingent for medlemmer fra det 

gamle FOA Lolland med kr. 9.  Såfremt vi ikke kan få forslaget 

igennem, betyder det at vi skal ud og finde pengene.  

 

Fagforeningsnæstformand Lissi Lund:  

Bakkede op om Morten Nielsens argumenter 

 

Beslutning: 

Afstemning ved håndsoprækning: 

Ja til kontingentstigning (flertal) 

Nej til kontingentstigning  

Undlader at stemme: 1  

Forslaget 6b vedtaget  

 

 

 

7. Valg til bestyrelsen for FOA Storstrøm: 

a. Valg af ny næstformand for en 4- årig periode  

Dirigenten indledte og orienterede om baggrunden for 

forslaget, og hvem der har stemmeret. Præsentation af de 2 

kandidater har også ligget på FOA Storstrøms hjemmeside.  

 

Annette Bendix og Heidi Holst Knudsen, fik begge ordet på 

generalforsamlingen, hvor de også fik mulighed for at 

præsentere sig selv.  

 

Beslutning: 

Skriftlig afstemning:   

Der er afgivet 85 stemmer heraf 1 ugyldig 

16 Heidi Holst 

68 Anette Bendix  

Annette Bendix blev valgt som ny næstformand for en 4- årig 

periode 
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b. Valg af fagligt ansvarlige for hvert af de tre sektorområder 

for en 4-årig periode. De fagligt ansvarlige indgår i den 

politiske ledelse af FOA Storstrøm.  

 

Nuværende sektorformand for pædagogisk sektor Ulla 

Mikkelsen genopstiller som faglig ansvarlig. 

 

Nuværende sektorformand for Social og sundhedssektoren 

Pia Paaske genopstiller som faglig ansvarlig. 

 

Nuværende sektorformand for Teknik og service/Kost og 

service Peter Gylling genopstiller ikke som faglig ansvarlig. 

 

For posten som faglig ansvarlig for Teknik og service/Kost og 

service, er der 2 kandidater. Præsentation af de 2 kandidater 

har også ligget på FOA Storstrøms hjemmeside. 

 

Hans Petersen og Laila Harms Hansen fik begge ordet på 

generalforsamlingen, hvor de også fik mulighed for at 

præsentere sig selv. 

 

Beslutning: 

Ulla Mikkelsen blev valgt som faglig ansvarlig, pædagogisk 

sektor for en 4-årig periode 

 

Pia Paaske blev valgt som faglig ansvarlig, Social- og 

Sundhedssektoren for en 4-årig periode 

 

For posten som faglig ansvarlig Teknik og service/Kost og 

service, var der Skriftlig afstemning:   

Der er afgivet 84 stemmer heraf 1 ugyldig 

63 Hans Petersen 

20 Laila Harms Hansen  

Hans Petersen blev valgt som faglig ansvarlig Teknik og 

service/Kost og service for en 4-årig periode 
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c. Valg af repræsentanter for faggrupperne fra hver sektor for 

en 2-årig periode. Der vælges 3 repræsentanter fra hvert 

sektorområde    

 

Beslutning: Pædagogisk sektor: Der var 3 kandidater og de 

blev alle 3 valgt for 2-årig periode: 

Flemming Olander 

Helle Andersen 

Susanne Biendara 

 

Teknik/kost  

Dirigenten indledte med følgende; at der på baggrund af, at 

der nu kun var 1 kandidat tilbage, og i forhold til det store 

fremmøde, så ville han høre, om der er nogle på 

Generalforsamlingen, der kunne ønske at stille op. Dette var 

også med afsæt i, at Laila Harms Hansen havde meddelt, at 

hun ikke ønskede at stille op til denne post.  

 

Beslutning: Teknik/Kost. Følgende blev valgt for 2-årig 

periode: 

Kurt Urban Pedersen   

Der indkom ikke andre kandidater på Generalforsamlingen, 

som ønskede at stille op.  

 

Social- Sundhed  

Der er 7 personer, der alle rejste sig op ved navneopråb, og   

Dirigenten skitserede procedure for den skriftlige afstemning:   

Der kunne sættes max 3 stemmer, men man må godt nøjes 

med at sætte 1 kryds. 

Afgivne stemmer:  

Heidi Knudsen 35 

Jes Hansen 13 

Farid Faizi 36 

Helle Marqweis 32 

Lene Hansen 42 

Malin Røtting 58 

Anja Rosendahl Hansen 17  

 

Beslutning: Social/Sundhed Følgende blev valgt for 2-årig 

periode: 

Malin Røtting 

Lene Hansen 
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Farid Faizi 

 

 

d. Valg af de øvrige 3 medlemmer til bestyrelsen;  

 2 for en 4-årig periode, og 1 for en 2-årig periode 

Dirigenten skitserede procedure for den skriftlige afstemning; 

idet nogle af kandidaterne allerede er blevet valgt til andre 

poster. Følgende kandidater der udgik derfor på 

stemmesedlen: Farid Faizi, Annette Bendix, Helle Andersen, 

Lene Hansen, Malin Røtting. Der kunne sættes max 3 

stemmer, men man måtte godt nøjes med at sætte 1 kryds. 

Afgivne stemmer: 

Helle Marqweis 51 

Mariann Hald 38 

Heidi Knudsen 40 

Jes Hansen 25 

Anja Rosendahl Hansen 43 

 

Beslutning: 

Valgt blev for en 4-årig periode: 

Helle Marqweis 51 

Anja Rosendahl Hansen 43 

Valgt blev for en 2-årig periode: 

Heidi Knudsen 40 

 

Dirigent Michael Hæstrup afsluttede Generalforsamlingen, og takkede for god ro 

og orden. Derefter fik Morten Nielsen ordet. Han takkede for en god og 

konstruktiv Generalforsamling. Han er en glad og stolt formand.  

Morten Nielsen roste samtidig det gode arbejde fra sektorerne bl.a. omkring 

faglighedsdelen, og sluttede af med et håb om, at der også fremadrettet kan 

fortsættes med det gode samarbejde. 

Til slut ønskede Morten Nielsen alle valgte personer et stort tillykke, og at han 

ser frem til et spændende at samarbejde.  Derefter Tak for i dag til alle 

fremmødte, og kom godt hjem.  

 

Godkendt af dirigenten 3/12-2024 

Michael Hæstrup  

Dirigent 
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Pernille Poulsen 

referent  


